

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 161

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 161

1953

I. Nos. 2117-2128
II. Nos. 485-493

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 18 February 1953 to 20 March 1953*

	<i>Page</i>
No. 2117. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and United States of America :	
Agreement to facilitate the interchange of patents and technical information for defence purposes. Signed at London, on 19 January 1953	3
No. 2118. Iran and India :	
Treaty of Friendship. Signed at Tehran, on 15 March 1950	15
No. 2119. Iran and Pakistan :	
Treaty of Friendship. Signed at Tehran, on 18 February 1950	23
No. 2120. United Nations, International Labour Organisation and Egypt :	
Agreement concerning technical assistance for a demonstration centre for the blind. Signed at Cairo, on 26 February 1953	31
No. 2121. United Nations and Costa Rica :	
Basic Agreement concerning technical assistance. Signed at San José, on 27 February 1953	45
No. 2122. Australia and Iceland :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the importation into either country of goods the produce or manufacture of the other. London, 13 November 1952	59

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 161

1953

I. Nos 2117-2128
II. Nos 485-493

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 18 février 1953 au 20 mars 1953*

	<i>Pages</i>
N° 2117. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et États-Unis d'Amérique :	
Accord en vue de faciliter l'échange mutuel de brevets d'invention et de renseignements techniques pour les besoins de la défense. Signé à Londres, le 19 janvier 1953	3
N° 2118. Iran et Inde :	
Traité d'amitié. Signé à Téhéran, le 15 mars 1950	15
N° 2119. Iran et Pakistan :	
Traité d'amitié. Signé à Téhéran, le 18 février 1950	23
N° 2120. Organisation des Nations Unies, Organisation internationale du Travail et Égypte :	
Accord relatif à l'assistance technique en vue de l'établissement d'un centre de démonstration pour les aveugles. Signé au Caire, le 26 février 1953	31
N° 2121. Organisation des Nations Unies et Costa-Rica :	
Accord de base relatif à l'assistance technique. Signé à San-José, le 27 février 1953	45
N° 2122. Australie et Islande :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'importation dans l'un des deux pays de marchandises produites ou manufacturées dans l'autre. Londres, 13 novembre 1952	59

	<i>Page</i>
No. 2123. Australia and Italy :	
Exchange of notes constituting an agreement on the release of Italian property situated in Australia which is subject to the provisions of the National Security (Enemy Property) Regulations and the Trading with the Enemy Act 1939-1947, and the settlement of Australian claims against Italy. Rome, 24 May 1952	65
No. 2124. Argentina, Australia, Brazil, Canada, Chile, etc. :	
International Convention for the Regulation of Whaling (with annexed schedule). Signed at Washington, on 2 December 1946	
Amendments to paragraphs 6, 7 (a) and 10 of the schedule to the above-mentioned Convention. Adopted at the first meeting of the International Whaling Commission, held in London, 30 May-7 June 1949	
Amendment to paragraph 17 of the schedule to the above-mentioned Convention. Adopted at the first meeting of the International Whaling Commission, held in London, 30 May-7 June 1949	
Amendments to paragraphs 6, 8 (c), 8 (d) and 8 (e) of the schedule to the above-mentioned Convention. Adopted at the second meeting of the International Whaling Commission, held at Oslo in July 1950	72
No. 2125. International Labour Organisation :	
Convention (No. 86) concerning the maximum length of contracts of employment of indigenous workers. Adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its thirtieth session, Geneva, 11 July 1947	113
No. 2126. China and Siam :	
Treaty of Amity (with exchange of notes and declaration). Signed at Bangkok, on 23 January 1946	127
No. 2127. Egypt and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland :	
Agreement concerning self-government and self-determination for the Sudan (with agreed minutes, exchange of letters and annexes). Signed at Cairo, on 12 February 1953	157
No. 2128. Australia and France :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning compensation for property losses suffered during the Second World War by Australian citizens, companies and associations in France and Indo-China, and French citizens, companies and associations in Australia and its dependent territories. Paris, 21 and 28 September 1951	185

	<i>Pages</i>
N° 2123. Australie et Italie :	
Échange de notes constituant un accord relatif au déblocage des biens italiens situés en Australie qui sont soumis aux dispositions du règlement de sécurité nationale (propriété ennemie) et de la loi de 1939-1947 relative au commerce avec l'ennemi, ainsi qu'au règlement des créances australiennes sur l'Italie. Rome, 24 mai 1952	65
N° 2124. Argentine, Australie, Brésil, Canada, Chili, etc. :	
Convention internationale pour la réglementation de la chasse à la baleine (avec annexe). Signée à Washington, le 2 décembre 1946	
Modifications aux paragraphes 6, 7, <i>a</i> , et 10 de l'annexe à la Convention susmentionnée. Adoptées à la première réunion de la Commission internationale de la chasse à la baleine, qui s'est tenue à Londres du 30 mai au 7 juin 1949	
Modification au paragraphe 17 de l'annexe à la Convention susmentionnée. Adoptée à la première réunion de la Commission internationale de la chasse à la baleine, qui s'est tenue à Londres du 30 mai au 7 juin 1949	
Modifications aux paragraphes 6, 8, <i>c</i> , 8, <i>d</i> , et 8, <i>e</i> , de l'annexe à la Convention susmentionnée. Adoptées à la deuxième réunion de la Commission internationale de la chasse à la baleine, qui s'est tenue à Oslo au mois de juillet 1950	73
N° 2125. Organisation internationale du Travail :	
Convention (n° 86) concernant la durée maximum des contrats de travail des travailleurs indigènes. Adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail à sa trentième session, Genève, 11 juillet 1947	113
N° 2126. Chine et Siam :	
Traité d'amitié (avec échange de notes et déclaration). Signé à Bangkok, le 23 janvier 1946	127
N° 2127. Égypte et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Accord concernant l'autonomie du Soudan et son droit à disposer de lui-même (avec procès-verbaux approuvés, échange de lettres et annexes). Signé au Caire, le 12 février 1953	157
N° 2128. Australie et France :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'indemnisation pour les pertes de biens subies au cours de la deuxième guerre mondiale, en France et en Indochine, par des ressortissants australiens et des sociétés et associations australiennes, et, en Australie et dans ses dépendances, par des ressortissants français et des sociétés et associations françaises. Paris, 21 et 28 septembre 1951	185